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فرهنگ و هنر

»هنرمند مردمی« کیست؟

تجربه ۲۰ سال نوازندگی برای علیرضا قربانی

تهیه کننده »بدون قرار قبلی« از اکران »بعد از رفتن« کار دیگری با کارگردانی یک فیلمساز 
تازه کار در روز ۱۱ مرداد امسال خبر داد.

»بعد از رفتن«  کاری جدید از 
تهیه کننده »بدون قرار قبلی« 

در صف اکران

      شیـما مقـدسی

گــروه فرهنگ و هنر- محمود 
بابایی اظهار داشت: بعد از فیلم »بدون 
قرار قبلی«، ســال گذشته فیلم »بعد از 
رفتن« نیز به کارگردانی رضا نجاتی به 
عنوان کارگردان کار اولی ساخته شد 

که ۱۱ مرداد اکران می شود.
کار دیگری با محوریت زن

او بــا بیان این کــه ماجرای زن 
در ســینمای ایــران همیشــه جزو 
موضوع های مهم بوده اســت، گفت: 
در این فیلم هــم کارگردان که نامزد 
کارگردانی سیمرغ جشنواره فجر هم 

شد، به مساله زن پرداخته است.
بابایی درباره پرداختن به مساله 
زن و خانــواده در »بدون قرار قبلی« و 
»بعد از رفتن« خاطرنشان کرد: در این 
فیلم ها ماجــرای زن و خانواده خیلی 
برای مــا مهم بــوده و در آنها خیلی 

مشهود است.
تهیه کننــده »بعد از رفتن« گفت: 
پس از این فیلم )بعد از رفتن(، مشغول 
خواندن یک سری از قصه ها هستیم و 
یک سری قصه های دیگر هم داریم که 

در حال تبدیل کردن آنها به فیلمنامه ایم 
تا انشالله بتوانیم بسازیم.

حمایت های  بایــد  حتمــا 
بیشتری اتفاق بیفتد

وی درباره ظهور کارگردان های 
زن بویژه در ســال های اخیر نیز اظهار 
داشت: در این سال ها کارگردان های 
زن موفقی هر چند به تعداد انگشــتان 

یک دست داشتیم.
تهیه کننــده »بدون قــرار قبلی« 
گفــت: به نظر می آید کــه حتما باید 
حمایت های بیشــتری اتفاق بیفتد تا 
بتوانیم اســتعدادهای موجود در میان 
زنان کشــور را به عنوان فیلمساز در 

کشور کشف کنیم.
سینما تشــنه نگاه تازه و 

حضور فیلمسازهای زن است
بابایی گفت: ســینما، تشنه نگاه 
تــازه و حضور فیلمســازهای زنی 
اســت که با نگاه زنانه  قصه های زنانه 
را روایت کنند که شاید یک کارگردان 
مرد نتواند آنهــا را به راحتی یک زن 

بسازد.
کارگردان هــای زن موفقی 

داشتیم

تهیه کننده »بــدون قرار قبلی« و 
»بعد از رفتن« اظهار داشــت: به نظر 
می آید که در این ســال ها کارگردانان 
زن موفقــی داشــتیم اما لازم اســت 
سیاســتگذاری بهتری شــود تا زنان 
مستعد و فیلمساز ما بتوانند قصه های 

خود را بهتر و راحت تر بگویند.
وی دربــاره میــزان پرداخت به 
مسائل زنانه بویژه در کار فیلمسازهای 
زن هم گفت: بــه طور کلی وقتی در 
کشور خودمان فیلم می سازیم همیشه 
می گوییم که باید همیشه کاراکتر زن 

داشته باشد. هستند مواردی هم که در 
آنها کاراکتر زن وجود ندارد و در دنیا 
هم فیلم هایی هســتند که کلا تمامی 

کاراکترهای آنها مرد است.
بابایی گفت: جنس قصه گویی ما 
ایرانی ها نه فقط در ســینما این گونه 
اســت که با توجه به سلیقه مان، زن و 
خانواده همیشه در قصه های ایرانی به 
هم تنیده شده است، بنابراین مخاطب 
جامعــه ما هــم انتظــار دارد که در 
فیلم های ما همیشه کاراکتر زن را ببیند.
او گفت: به همین ســبب من در 

مقام تهیه کننده همیشه برایم مهم است 
که زن فیلم ما کیســت و چه قصه ای 
دارد و چه مدلی باید روایت شــود؟ 
اگــر جایی نیــاز به مراقبــت دارد و 
احساس کنیم که به زن ایرانی خدشه 
وارد می شــود سعی می کنیم که آن را 
درســت، یا نقش را حذف و یا این که 

اصلاحش کنیم.
بابایــی افزود: ماجــرای زن در 
سینمای ایران همیشه جزو موضوعات 
مهم در ساخت هر فیلمی بوده است.

بازیگران و عوامل فیلم بعد 

از رفتن
بازیگــران: صابر ابر، ســارا 
بهرامــی، پوریا رحیمی ســام، پانته 
آ پناهــی هــا، بهرام شــاه محمدلو، 
احترام برومند، روشنک گرامی، یسنا 
میرطهماسب، خسرو احمدی، حامی 

ترابی
عوامل فیلــم: تهیــه کننده: 
محمود بابایی، نویسنده و کارگردان: 
رضا نجاتی، مدیر فیلمبرداری: آرمان 
فیــاض، تدوین: عمــاد خدابخش، 
امیرحســین  کارگــردان:  مشــاور 
عســگری، طراح صحنه: امیرحسین 
حداد، آهنگســاز: مسعود سخاوت 
دوست، مدیر صدابرداری: امیر عاشق 
حســینی، جلوه های ویــژه بصری: 
محمد بــرادران، مدیر تولیــد: امیر 
نشــاط، طراحی و ترکیب صدا: زهره 
علی اکبری، طراح گریم: مهدی صیاد، 
طراح لباس: چکامــه میرخانجانی، 
عکاس: حسن شــجاعی، جلوه های 
ویژه میدانــی: آرش آقابیک، اصلاح 
رنگ و نــور: فربد جلالی، برنامه ریز 
و دســتیار اول کارگردان: حمیدرضا 
غفارزاده، منشی صحنه: غزل رشیدی.

گروه فرهنــگ و هنر-یکی از 
نوازندگان ســازهای کوبه ای که این 
روزها در پروژه »با من بخوان« حضور 
دارد، ضمن ارائه نقطه نظراتش درباره 
این رویداد از ویژگی های همکاری با 

علیرضا قربانی سخن گفت.
یوســفی  زکریــا 
ســازهای  نوازنــده 
کوبــه ای که از ســال 
علیرضــا  بــا   ۱۳۸۱

قربانی همکاری می کند و این روزها 
همراه بــا او در کاخ ســعدآباد اجرا 
دارد، دربــاره همــکاری خود با این 
خواننده گفت: ۲۰ ســال است که در 
کنار علیرضا قربانی هســتم و با تمام 
آهنگسازانی که با او همکاری کرده اند 
نیــز همــکاری داشــته و در اکثر 
کنسرت های داخلی و خارجی 
در کنارش بوده ام. همکاری این 
سال ها با علیرضا قربانی همیشه 
برای من افتخار بوده است و چه از 
نظر اخلاقی و چه از نظر هنری 

از او آموخته ام.
این هنرمنــد درباره 
بازگشــت به صحنه پس 
از کرونــا عنــوان کرد: 
از  پــس  خوشــبختانه 
وقفه ای چهار ساله، این 
روزهــا توانســته ایم در 
و  علاقه مندان  خدمت 
باشــیم،  مردم تهران 
البته پیــش از تهران 
نیز در شهرســتان ها 
حضور داشــتیم که 
بــا اســتقبال خیلی 
خوبــی مواجه شــد. 

این نوازنده کنســرت در شهرستان ها 
را بســیار جــذاب ارزیابــی کرده و 
گفت: در شهرستان ها نسبت به تهران 
کنسرت های کمتری برگزار می شود و 
به نوعی ترافیک کنسرتی وجود ندارد، 
همین مســاله باعث می شود مردم با 
شــور و اشتیاق بیشتری حاضر شوند 
و انرژی بســیاری به ما منتقل کنند تا 
بدون خســتگی و با تمام وجودمان 

برنامه را پیش ببریم.
یوسفی درباره سال های فعالیت 
علیرضا قربانی و آثاری که خلق کرده 
است، تصریح کرد: علیرضا قربانی در 
طول سال های فعالیتش، در همکاری 
با آهنگسازان مختلف، توانسته است 
آثاری را خلق کند که علاوه بر تکنیکی 

بودن، مورد علاقه مردم نیز باشد.
وی بیان کرد: گاهی آثار ارائه شده 
توسط خوانندگان آنقدر به سمت فنی 
بودن می رود که مخاطبان از آن فاصله 
می گیرند همچنین خلاف این موضوع 
نیز صادق اســت یعنی اثر منتشرشده 
آنقدر عامیانه می شود که برخی ابعاد 
فنی را از دســت می دهد، پس باید به 
همه جنبه ها توجه کــرد. قربانی هم 
آثار مردم پســندی را خلق کرده است 

و هم بــه فضای ملودی هــا، تنظیم، 
ارکستراســیون و دیگر جنبه ها توجه 
می کند، او اصولاً بهترین تیم را از نظر 
فنی کنار خود داشــته و با نوازندگان 

درجه یک همکاری کرده است.
این نوازنده ســازهای کوبه ای با 
اشاره به سابقه طولانی همکاری اش 
بــا علیرضا قربانی گفــت: نزدیک به 
۲۰ سال اســت که با علیرضا قربانی 
همکاری می کنــم و دیده ام که با چه 
سخت کوشــی و کسب تجربه ای نزد 
نسل قبل و بزرگان موسیقی کلاسیک 
ایرانی همچون استاد علی تجویدی، 
استاد فرهاد فخرالدینی، دکتر حسین 
عمومی و… تلمذ کرده و موسیقی را 
آموخته است، او بدون هیچ حامی و با 
سخت کوشی و پشتکار و با اتاق فکر 
درست و مشورت با تیم فنی توانسته 

است پیشرفت کند.
وی افزود: قربانی برای پیشرفت 
در دنیای موســیقی بــه همه جنبه ها 
دقت می کند؛ همیشــه در تلاش بوده 
اســت که نوازندگان و گروه شان به 
بهترین شــیوه ممکن پیــش روند، 
دیده شــوند، کارشان عرضه شود و با 
آهنگساز رابطه خوبی برقرار کنند. این 

خواننده همچنین احترام بسیار زیادی 
برای مخاطب قائل است مثل در نظر 
گرفتن لوکیشــن خوب و برگزاری 
کنســرت در شهرستان های مختلف. 
تا جایی که می دانــم علیرضا قربانی 
در میــان هنرمندان ایرانی بیشــترین 
سفر را در کنسرت ها و جشنواره های 
بین المللی داشته است، چراکه در ۷۰ 
درصــد آن ها حضور داشــته ام. او به 
معنای واقعی سفیر فرهنگی موسیقی 
کلاســیک ایرانی است. یوسفی ادامه 
داد: علیرضا قربانی با حفظ بسیاری از 
اصالت های موسیقی کلاسیک ایرانی، 
همیشــه در زمینه خلاقیــت، همراه 
بودن با نســل های جدیــد، نوآوری 
در ســازبندی و اســتفاده از سازهای 
غیرایرانی پیشــرو بوده اســت و این 
مساله به جذب مخاطبان بیشتر کمک 

می کند.
این هنرمنــد درباره اســتقبال 
مخاطبان از کنسرت های اخیر علیرضا 
قربانی بیان کــرد: قربانی با احترام به 
تصمیم آهنگساز، نوازنده و تیم فنی، 
قاطعانه درباره آثارش تصمیم می گیرد 
و این مساله بزرگ ترین علت پیشرفت 
اوست تا جایی که استقبال بی نظیری 

از کنسرت هایش می شود و طرفداران 
پس از تمدید سانس های مختلف باز 
هم تقاضای برگزاری کنسرت دارند. 
تجربه، پشــتکار، هم فکری و مراحل 
بســیار دیگر چنین نتیجه ای را برای 

یک هنرمند به وجود می آورد.
از  دیگــری  بخــش  در  وی 
صحبت های خــود تصریــح کرد: 
هنرمند مردمی واژه ســنگینی است، 
اما واقعیت این مســاله را می توان در 
اســتقبال از کنســرت ها، هم خوانی 
مــردم با قطعات چــه در تهران و چه 
در شهرســتان دید. گاهی من شــعر 
برخی از قطعات را حفظ نیستم، ولی 
مردم آن ها را با شور و شعف از حفظ 
می خوانند، آن هم نوعی از موســیقی 
که چندان ســاده نیست. یوسفی ادامه 
داد: من با بسیاری از بزرگان موسیقی 
کلاسیک ایرانی همچون کیهان کلهر، 
شهرام ناظری، حمیدرضا نوربخش، 
برادران کامکار همکاری داشته ام، اما 
فرصت کسب تجربه های جدید، در 
کنار علیرضا قربانی و اعضای گروه او 
به من داده شده است. این فرصت های 
جدید شــامل اســتفاده از سازهای 
مختلــف و متنوع بود، مثــلًا اولین 

کسی که در ایران از ساز بندیر استفاده 
کرد، من بودم یا همچنین جزو اولین 
کسانی بودم که همراه با علیرضا قربانی 
و در تور کنسرت های »دیدار« از ساز 
کاخون استفاده کردم. این فرصت ها نه 
تنها باعث شد که من از جنس سازهای 
مختلف در سازبندی های مان استفاده 
کنم بلکه نشــان می دهــد که قربانی 
چقدر روشــن فکر است و موسیقی 
ســنتی ایرانی را به ســازهای اصیل 

ایرانی محدود نمی کند.
این نوازنده ســازهای کوبه ای 
در بخش دیگــری از صحبت هایش 
دربــاره حال و هوای کنســرت های 
کاخ ســعدآباد عنوان کــرد: انرژی 
و حــال خوب مخاطــب در رفتار و 
کردارش مشــخص اســت. تا وقتی 
کــه ما نوازندگان این انرژی خوب را 
نگیریم و نشنویم، نمی توانیم با اشتیاق 
و توانمندی اجرا کنیم. اســتقبالی که 
از کنســرت های اخیر شــده است، 
به طوری که هر شــب حدود ۳ هزار 
نفر در کاخ سعدآباد حاضر می شوند، 
نشــان دهنده علاقه مردم به علیرضا 
قربانی است و این انرژی و حال خوب 

به ما منتقل می شود.

این مدرس و پژوهشگر موسیقی 
نواحی درباره قطعه مورد علاقه خود 
گفت: یکــی از قطعات محبوب من 
»عروج« است، چراکه در عین تنظیم 
زیبا، شــعر خوبــی دارد و خود من 
رهاتــر آن را می نوازم. از طرف دیگر 
این قطعه ترکیبی از سازهای ایرانی و 

الکترونیک است.
یوســفی در پایــان مطرح کرد: 
مردم با بســیاری از قطعات همچون 
»روزگار غریب« هم خوانی می کنند. 
این قطعات جــدا از ملودی و تنظیم 
زیبا نمایانگر خاطرات شــان است که 
در شرایط مختلف شنیده اند. قطعات 
بایــد مولفه های ملــودی خاص را 
داشته باشــند که مردم بتوانند با آن ها 
هم خوانــی کنند؛ گاهــی ملودی ها 
پیچیده هستند یا نمی توان نام ملودی 
روی آن ها گذاشت به همین دلیل مردم 
نیــز نمی توانند بــا آن قطعه همراهی 
کنند. یکــی از مولفه های ملودی این 
اســت که مردم پس از شنیدن، آن را 
زمزمه کنند یعنی در عین اینکه بعُد فنی 
آن در نظر گرفته شده باشد، مردم نیز با 
آن هم خوانی کنند و این مساله یکی از 

دلایل زیبایی ملودی است.

گروه فرهنگ و هنر- »جیمز کامرون« کارگردان 
فیلم موفق »تایتانیک«، به شایعه ساخت فیلمی درباره 

تراژدی زیردریایی تایتان واکنش نشان داد.
روزنامه »ســان« ابتدا از منبعی ناشناس گزارش 
داد که »جیمز کامرون« کارگردان برنده اســکار فیلم 
»تایتانیک«، در حال مذاکره با یک پخش کننده اصلی 
برای ساخت فیلم یا سریالی درباره آخرین سفر ناگوار 
زیردریایی تایتان است که جان پنج نفر را گرفت.کامرون 
در توییتر نوشــت: »معمولا به شایعات توهین آمیز در 
رسانه ها پاسخ نمی دهم، اما اکنون نیاز است این کار را 
انجام دهم. من در مورد ساخت فیلمی درباره تایتان در 
حال مذاکره نیستم و هرگز هم نخواهم بود«   گزارش 
»سان« به نقل از یک منبع ادعا می کند: »فاجعه تایتان در 
حال حاضر به عنوان یک ســریال بزرگ برای یکی از 
بزرگترین پخش کننده های جهان در نظر گرفته می شود 
و جیمز کامرون اولین انتخاب برای کارگردانی است. 
او داستان کشتی تایتانیک را چنان دلسوزانه روایت کرد 
که برای او یک گام طبیعی به نظر می رسد که این کار 
را انجام دهد. ردیابی گام های مسافران زیردریایی تایتان 
کار بزرگی اســت، اما زمان، پول و منابع زیادی به آن 
اختصــاص خواهد یافت«.این گزارش همچنین ادعا 
کرده که که کامرون در تلاش بود تا بازیگران تراز اولی 

چون »مت دیمون« را برای این سریال انتخاب کند.
روایــت بازیگری که به بازدید تایتانیک 

رفت
پــس از فاجعه ای که ماه گذشــته درباره تایتان 

رخ داد، »کامــرون« که متخصص در زیردریایی های 
اعماق دریاســت، مصاحبه های متعــددی انجام داد 
و در آن مــوارد اشــتباه را از نقطه نظــر فنی بیان کرد. 
در فیلم پرفروش »تایتانیک« در ســال ۱99۷، کامرون 
تصاویری از محل غرق شدن واقعی کشتی و استفاده 
از شناورهای زیردریایی برای کشف بقایای کشتی را 
 ABC« به نمایش گذاشــت.»کامرون« در آن زمان به
News« گفت: »بسیاری از افراد نگران این زیردریایی 
بودند و حتی نامه هایی به شــرکت نوشتند و گفتند که 
کاری که انجام می دهند بیش از حد آزمایشی است و 
نیاز به دریافت مجوز دارد.«وی افزود: »من از شباهت 

این تراژدی با فاجعه تایتانیک متعجب شــدم، جایی 
که به کاپیتان بارها در مورد کوه یخ در مســیر کشــتی 
هشــدار داده شد، و با این حال، او در یک شب بدون 
ماه با ســرعت تمام به داخل یک میدان یخی رفت و 
بسیاری از آنها جان باختند. این یک تراژدی بسیار مشابه 
در همان محل اســت و به شکل شگفت آوری کاملا 
سورئال اســت«.زیردریایی »تیتان« متعلق به کمپانی 
»Ocean Gate« که برای بازدید از لاشــه کشــتی 
غرق شده »تایتانیک« به یک سفر اکتشافی رفته بود و در 
اقیانوس اطلس بر اثر مشکلات فنی متلاشی شد و هر 

پنج سرنشین آن جان باختند.

گروه فرهنگ و هنر-فیلم ســینمایی »مقیمان 
ناکجا« بر اســاس نمایشنامه »مهمانسرای دو دنیا« اثر 
نویســنده شــهیر معاصر »اریک امانوئل اشمیت« به 
کارگردانی شهاب حسینی از ۲۸ تیرماه در سینماهای 

منتخب هنر و تجربه اکران می شود.
به گزارش روابط عمومی گروه ســینمایی هنر و 
تجربه، فیلم سینمایی »مقیمان ناکجا« به تهیه کنندگی 
و کارگردانی شهاب حسینی و سرمایه گذاری سهیلا 
امینی ســاخته شده و در جشــنواره های بین المللی، 

دست آوردهایی به همراه داشته است.
در خلاصه داســتان این فیلم آمده است: »جوانی 
مرفه اما دلزده از زندگی، شبی در راه بازگشت به خانه، 
سر از مکانی غریب و بیگانه در می آورد. او به مرور و 
پس از آشنایی با مقیمان آن جا به واقعیت آن مکان پی 

برده و به حقایقی عمیق آگاه می شود.«
پریناز ایزدیار، آرمان درویش، ناهید مســلمی، 

احمد ســاعتچیان، غزاله نظر، مهدی حســینی، تنی 
آواکیان و شهاب حسینی بازیگران فیلم »مقیمان ناکجا« 
هستند.فیلم سینمایی »مقیمان ناکجا« از چهارشنبه ۲۸ 
تیر در سینماهای منتخب گروه هنر و تجربه در تهران و 
شهرستان ها اکران می شود و در آستانه اکران این فیلم، 
پوســتر آن که توســط گروه گرافیکی موسسه هفت 
آسمان طراحی شده، رونمایی و منتشر شد.عوامل این 
فیلم سینمایی عبارتند از: مدیر فیلمبرداری: علی قاضی، 
تدوین: شهاب حسینی، شهرام ابراهیمی، مدیر تولید: 
شهرام زاهدی، طراح صحنه: پیام اسکندری و شهاب 
حسینی، طراح گریم: سیدجلال موسوی، طراح لباس: 
ژالــه زکی زاده، صدابردار: محمد مختاری، صداگذار: 
حســین قورچیان، برنامه ریز: علیرضا نسایی، دستیار 
کارگردان: حســین ایرجی، منشی صحنه: روح انگیز 
شمس، مدیر صحنه: رضا حسن وند، عکاس: نوشین 

جعفری، جلوه های ویژه: آرش آقابیگ.

»جیمز کامرون« تراژدی »تایتان« را فیلم می کند؟

فیلم جدید شهاب حسینی اکران می شود
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